
Dianda Veldman van Patiëntenfederatie Nederland

‘Pak nu door  
en maak het waar’
Patiënten spelen een grote rol in het visie-
document. Niet voor niets is een van de vier 
thema’s volledig gewijd aan de patiënt. Directeur 
Dianda Veldman van Patiëntenfederatie Nederland 
vindt dat een positieve ontwikkeling. ‘We zijn blij 
dat het perspectief van de patiënt zwaar telt.’

Wat vindt u van het thema ‘de unieke 
patiënt en de medisch specialist’?
‘Het is helder uiteengezet. De patiënt staat 
centraal en vormt samen met de medisch 
specialist de kern van de zorg. De Patiënten-
federatie is daar erg tevreden over. Daarnaast 
ben ik positief over de drie andere thema’s uit 
het visiedocument, zoals de betrokkenheid bij 
gezondheid en gedrag. Het stimuleren van 
– bijvoorbeeld – een gezonde leefstijl zal in 
2025 veel meer spelen. Het is een goede 

ontwikkeling dat medisch 
specialisten zich hier nu al 

voor uitspreken.’

Welke zaken vallen  
het meest op?
‘Medisch 
specialisten 
kopen vaak wat 
achter op 
bepaalde 
niet-medische 
zaken, zoals 

communicatie, 
gezond gedrag en 

de kwaliteit van 
leven van de patiënt. 

Dat de beroepsgroep 
nu haar nek uitsteekt, zegt 

dus wel iets. Specialisten staan 
open voor innovatie én zien zichzelf 

als onderdeel van een netwerk. Wat dat 
betreft valt het document in z’n geheel op. 
Het is echt vernieuwend.’
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Zijn er verbeterpunten?
‘In het visiedocument verandert van alles, 
behalve het vak van de specialist. En dat 
terwijl er komende jaren grote veranderingen 
in de zorg gaan plaatsvinden, met name op 
het gebied van digitalisering. Verandering is 
in aantocht en dat lees je nog niet duidelijk 
terug.’

In het visiedocument wordt wel gesproken 
over technische innovaties, onder meer 
het hologram-gesprek. Is dat niet 
voldoende?
‘In tien jaar tijd verandert er zóveel meer. 
Misschien kunnen dokters dan al aan het 
DNA van een patiënt zien welke klachten er 
in de toekomst kunnen opspelen. Of wordt 
een patiënt voor een specifieke aandoening 
geopereerd door een chirurg uit Canada, met 
behulp van een videoscherm en robot. Deze 
voorbeelden zijn hypothetisch, maar het zijn 
geen ondenkbare ontwikkelingen.’

Waarom is het goed om daar bewust 
van te zijn, als je kijkt naar het 
patiëntenbelang?
‘Als medisch specialisten beseffen dat een 
veranderende omgeving ook invloed heeft 
op hun vak en ze openstaan voor het leren 
van nieuwe dingen, heeft dat een gunstige 
uitwerking op hun werkwijze en welzijn. Dat 
komt de patiëntenzorg alleen maar ten 
goede.’

Welk advies wilt u medisch specialisten 
meegeven?
‘Ik zou vooral zeggen: pak nu door en maak 
het waar. Het gevaar van een visie is dat hij 
onderin de la terechtkomt. Overigens worden 
wetenschappelijke verenigingen in dit 
visiedocument uitdrukkelijk opgeroepen om 
hiermee aan de slag te gaan. Die oproep kan 
ik alleen maar onderschrijven.’ 


